
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI COMANESTI 

Proces-verbal 
incheiat astazi 22.10.2021 in sedinta ordinara 

a Consiliului Local al orasului Comanesti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 651/ 15.10.2021, fdandu-li-se cunoscutd 
ordinea de zi prin adresa m -. 45453/18.10.2021. 

Se face prezenta. Sunt prezenti 19 consilieri. Domnii consilieri locali Tiboi Claudiu , Anastasiu 
Constantin, Berea Marinel i Negrea Elena, sunt prezenti prin intermediul online. Fiind intrunita 
majoritatea, lucrdrile sedintei pot incepe. 

Se dã cuvantul d-lui. Presedinte de sedinta — Cozma Florin Ionut - pentru a da citire ordinei de zi. 

Dl. Presedinte de sedintd - Cozma Florin Ionut: - inainte de a incepe, supunem la vot procesele verbale 

ale sedintelor din data de 17.09.2021, 27.09.2021 si 06.10.2021. 
. Se aproba in unanimitate. 
Se supune la vor completarea ordinii de zi. 

- Proiect de hotardre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „ Cresterea 
eficientei energetice a infrastructurii de iluminat public in orasul Comanesti, judetul Bacau". 

Dl. Presedinte de sedintd, Cozma Florin Ionut, dà citire ordinii de zi: 

1. Project de hotarare privind rectificarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2021. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 

discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

2. Project de hotardre privind aprobarea contului de excutie a bugetului local la sfdrsitul trimestrului III- 2021. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai 

sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

3. Project de hotdrare privind completarea i modificarea Listei obiectivelor de investitii pentru anul 2021 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedintd intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 

discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

4. Project de hotardre privind rectificarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2021 la 
Spitalul ordsenesc „Ioan Lascar" Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 

discutii. Se supune la vot! Se aproba in unan imitate. 

5. Project de hotardre privind mod ificarea listei obiectivelor de investitii pentru anul 2021" la Spitalul 
ordsenesc „loan Lascar" Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 

discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
6. Proiect de hotardre privind aprobarea accesdrii „Programului privind reducerea emisiilor de gaze cu 
efect de serã in transporturi, prin promovarea infrastructurii pentru vehiculele de transport rutier 
nepoluant din punct de vedere energetic: statii de reincdrcare pentru vehiculele electrice in localitdti" si a 
cheltuielilor legate de proiect. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai sunt 

discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

7. Project de hotardre privind aprobarea caietului de sarcini precum si a contractului de delegare a 
gestiunii serviciului de dezinsectie, dezinfectie i deratizare la nivelul orasului Comanesti. 
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Ol consilier local Tamba Viorel: Am vazut ea nu sunt prinse colile, zona targurilor? 
Dra Prisecariu Mihaela: colile au contracte separate, fiecare scoala are contractul ei. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

8. Project de hotarare privind modificarea Statului de functii al aparatului de specialitate al primarului 

orasului Comanesti si al serviciilor publice subordonate. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 

sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
9. Project de hotarare privind contracte de concesiuni i inchirieri terenuri. 
DI consilier local Dark Irinel prezinta concesiuni i inchirieri pe anexe: 
Anexa 1- Incheiere contracte de concesiune teren- prin schimbarea beneficiarilor 
- Ardeleanu cosmin/ Ardeleanu Liliana- 31mp/ str Girlei/ garaj 

Vjda Kinga, Vajda Zoita, Vajda Hodges Ferenc/cojocaru mariana/ 27mp/ liceului/ garaj. 
SC Heavy Tools SRL/ Popa Neculai i Cristina/ 21,60mp/ liceului/ garaj. — se amand 

Anexa 2: incheiere contract de concesiune — prin incredintare directa: 
- Elisei Romeo/ Al Parcului, bl El 6/2/ realizare balcon/14mp 

Anexa 3: incheiere contracte de chine — existent 

- PFA Baca Corneliu Constantin/ Colegiul Dimitrie Ghica/ 1,0mp/ str Liceului(bAuturi calde) 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
10. Project de hotarare privind aprobare PUZ — Construire platforma, amenaj are rafturi exterioare 

acoperne, imprejmuire si desfiintare imprejmuire existenta, lucrari tehnica — edilitare„ str. Vasile Alecsandri, 
nr. 18, Comanesti, jud Baca'. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedintä intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
11. Project de hotarare privind aprobarea scoaterii din functiune, casarea si valorificarea unui imobil cu 

destinatia de magazie - din domeniul public al orasului Comanesti, strada Ciresoaia,nr.66. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 

sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
12. Project de hotarare privind acordarea dreptului de uz i servitute a unei suprafete de teren din domeniul 

public care SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea „ Extindere retea gaze naturale presiune redusa i cloud 
bransamente gaze naturale str. Ciresoaia , oras Comahesti, judetul Bacau. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
13. Project de hotarare privind acordarea dreptului de uz i servitute a unei suprafete de teren din domeniul 

public catre SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea „ Racordarea unui loc de consul nou definitiv", str. 
Ciresoaia, oras Comartesti, judetul Bacau. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
14. Project de hotarare privind modificare HCL 117/17.09.2021 privind desemnarea reprezentantilor 

Consiliului Local al orasului Comanesti in Consiliile de Administratie si in Comisiile de Evaluare si 
Asigurarea Calitatii in unitatile de imvatarnant din orasul Comanesti. 

D1 Laic Robert: propun pe dl consilier Herciu Iustin 
D1 consilier local Tamba Viorel: Ma autopropun 
Se supune la vot propunerea dlui Laic Robert — Herciu Iustin: Voturi pentru: 17 voturi pentru 
Se supune la vot propunerea dlui Tamba — Tamba Viorel: Votuti pentru - 2 

15. Proiect de hotarare privind solutionarea unei plangeri administrative prealabile. 

D1 consilier local Tamba Viorel: solicit sä explicati si in plen ca sá inteleaga i cei de acasa situatia. 

Ciobanu Cerasela: Plangerea prealabila a fost formulata de AS TENIS CLUB Comanesti impotriva 

HCL 111' 91/ 15.07.2021 art 2, pct 2. In actul aditionat a fost inserata o clauza rezolutorie privind contractul 

de concesiune, este vorba despre Palatul Ghika, acest teren este in apropierea Palatului Ghika, iar palatul 



Ghika find intr-o stare avansata de deteriorare, se acceseaza fonduri pentru reabilitarea acestuia. Aceasta 

clauza rezolutorie este introdusa in acest act aditional ca o masura de precautie, cauza este un eveniment 

viitor si nesigur, doar daca se constata ea atunci cind se va ajunge in faza de santier , terenul de tenis 

inmpiedica activitatea desfasurata, atunci se va lua o masura cu acest contract. Pana atunci contractul se 

deruleaza fara sa fie afectat. 

D1 consilier local Tamba Viorel: De fapt nu consiliul local a anulat contractul, ci legea in sine. 

Dna Ciobanu Cerasela: Exact! Nu este o reziliere, este o clauza in contract introdusa doar ca o masurä 

de precautie, posibil sä nu deranjeze cu nimic i atunci nu se va lua aceea masura. 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 

sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
16. Project de hotarare privind aprob area cererii de finantare si a devizului general estimativ pentru 
proiectul „ Modernizarea Statiei de epurare cu extindere retea de canalizare in orasul Comanesti, judetul 
Bacau". 
D1 consilier local Tamba Viorel: presupun cä extinderea nu este pentru cartierele Laloaia iSupan al 
acestui project. 
D1 Primar:Acest project a mai fost propus de orasul Comanesti, proiect care a fost evaluat i considerat 
eligibil la Ministerul Dezvoltarii (PNDL). Pentru ca nu eram de culoarea politica care trebuia la vremea 
respectiva, am fost trecuti pe o lista nefinatabila. In momentul de fata se pregatesc documentatii pentru 
PNRR , ocazie cu care depunem i noi acest project. In Mandatul trecut erau 3 proiecte, Reabilitarea 
Statiei de epurare, extindere retea de apa i canalizare in cartierul Laloaia i $upan si racordarea 
cartierrului Zavoi la sistemul de canalizare a orasului. De aceasta data am facut un singur project care le 
cuprinde pe toate 3. Ar trebui sa vorbesc eel putin o ord despre acest subject. Sper sa inteleaga i dl Tamba 
cä depunem un project in vederea obtinerii de finantare pentru reabilitarea statiei de epurare, pentru 
extindere retele de canalizare , pentru racordarea cartierului Zavoi la canalizarea orasului. Noi,speram Ca 
de data aceasta sã rezolvam i sa ogbtinem finantare si nu se va mai merge pe icane politice. Jocul este 
sá-1 contram pe primar ca si cum primarul este singur in orasul acesta si doar el se leaga la canalizare - ca 
sä castige puncte cineva dintr-un alt partid politic. 
D1 consilier local Tamba Viorel. Asa este! 
DI Primar: Nu cred cä este vreun cetatean care ar putea sä gandeasca, inclusiv dl Tamba, ca primarul 
orasului Comanesti nu si-ar fi dorit sä faca acest proiect. 
D1 consilier local Constantin Stefan: ce sanse va avea acest proiect avand in vedere Ca sunt 20 milioane de 
euro? Ma gandesc ca daca nu iese , bine ar fi sa iasa, exista varianta pe fonduri europene? 
D1 primar: Este pe fonduri europene! 
D1 consilier local Constantin $tefan:Este pe Anghel Saligny — PNI 
D1 Primar: pentru Anghel Saligny sunt tot fonduri guvernamentale sau europene. 
D1 consilier local Constantin $tefan:Este pe Anghel Saligny, asa zisul- PNDL. 
$titi de ce va intreb, ca toate proiectele pe asfaltare care yin din urma pe PNDR sau Anghel Saligny o 
conditie principala ar fi sa aiba trase canalizari si gaze. Sau justificabil de cc nu sunt. Daca nu o sa fie nici 
acum in 2, 3 ani, dupa aia o sa fie foarte greu. 
D1 Primar: Dvs., ce propuneti? Veniti cu o solutie ca sa avem siguranta i certitudine de 100% ca-1 
prindem . 
D1 consilier local Constantin $tefan: Nu exzista nicaieri aceasta certitudine, dar ma gandesc ca poate 
prindem prin POIM. 
D1 Primar: eu, ca primar al orasului Comanesti am achizitionat statia de epurare in mandatele trecute in 
vederea modernizarii si reabilitarii. Este o static energofaga functionabila doar ca ea consuma mult curent. 
Pana a fost cumparata de catre consiliul local, statia a fost trecuta prin mai multe societati comerciale. Si 
acum se spune ca primarul orasului Comanesti nu doreste sa faca acest proiect. De cc nu veniti sA punem 
umar la umar ca sa facem acest proiect? 
D1 consilier local Constantin $tefan: Lucrurile sunt clare, ati venit cu Anghel Saligny, pe fonduri europene 
nu stiu daca s-a facut ceva. Problema este daca nu se face nici acum, solutia care ar mai fi? 
D1 consilier local Tamba Viorel: ADIBUL ar mai fi solutia! 

3 



DI Primar: Municipiul Bacau vrea sä se retraga din ADIB, cred ca ati vazut i lucrul acesta. ADIBUL nu 
este solutia. ADIBUL va merge pana cand Ii fac cartile anumiti agenti economici. Poate o va face, de 
exemplu, o societate economica cum este la Onesti. Onestiul a fost cumparat. 
D1 consilier local Constantin $tefan:A cumparat o societate de la Constanta. 
DI Primar: $titi cat costa mc? 16 lei, vä spun eu. Noi avem 3,5 lei, am majorat cu 49 de bani mc, si ce 
scandal s-a facut!!!! Domnul Tamba, a facut scandal pe facebook ca sä iasa lumea in strada. De ce a 
facut scandal? Cu dorinta de a falimenta societatea de apa si de a ajunge pe mana unor straini - ca sä 
ramanem fara apa. Se apuca i striga ca primarul orasului Comanesti a lasat tot orasul lard apa. Nu se va 
intampla lucrul acesta. Acei salariati, care lucreaza acolo, sunt cetateni ai orasului Comanesti i intretin 
ei niste familii. Avem cea mai buna apa din judetul Bacau. Vine totul gratuit, prin cadere libera. Se mai 
intrerupe apa 2 ore, 3 ore atunci cand intervine cate o avarie. Vrea sa-si faca imagine pe spatele unor 
cetateni, care beneficiaza, la ora aceasta, de cea mai buna apa potabila. Cand am achizitionat statia de apa, 
am vorbit cu directorul de la apele Siret, o tot vindea pe bucati de la unii la altii , numai inginerii financiare 
s-au facut cu ea. Mi-a sugerat sä o cumparam noi. 
Judetul Bacau a facut propunerea sa iasa din ADIB. S-a purtat aceasta discutie la nivelul Bacaului. Noi , 
facem demersuri pentru a continua proiectul. Vreti sa stiti amanunte despre cum am fost impiedicati sä 
accesam fonduri pe PNDL? 
DI. consilier local Constantin $tefan: Eu am intrebat daca ar fi i alte solutii, avand in vedere ca s-au 
pierdut atatia ani si nu avem canalizare in unele cartiere. 
DI Primar: Sunt de acord sã vä zbateti pentru acest lucru, dar veniti cu propuneri pertinente. 
Dl. consilier local Constantin Stefan:Eu nu am venit cu propuneri, doar am intrebat. 
D1 Primar:S-a facut mult caz pe aceasta speta, ca si cum primarul nu ar vrea modernizari la Statia de 
Epurare. Daca cineva de aici din sala crede ca Primarul orasului Comanesti nu doreste modernizarea 
reabilitarea Statiei de Epurare, Ii rog sä spund acum. Eu sunt primul cetatean al orasului Comanesti, care 
doreste reabilitarea i modernizarea Statiei de Epurare. Noi, facem toate eforturile posibile sä reabilitam 
aceasta Static, sä extindem reteaua de canalizare in cartierul upan i Laloaia si, evident, sä racordam 
Zavoiul la reteaua de canalizare a orasului. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
17. Project de hotarare privind aprob area cererii de finantare si a devizului general estimativ pentru 
proiectul „Modernizarea infi -astructurii rutiere din orasul Comanesti, judetul Bacau" 
D1 Primar: Vin eu in completare i precizez cã modernizarea va tine si de infrastructura subterand, apa, 
gaze, canal, etc. Pentru aceasta am venit cu propunerea de a rezolva i problema Statiei de Epurare i, de 
asemenea, rezolvarea unor strazi din cartierele upan, Laloaia, etc. Poate nu stiti, dar in orasul Comanesti 
se refac marcajele rutiere. Domnul Tamba a luat in ras aceasta actiune. De cc? 
DI consilier local Tamba Viorel: Din cauza unei pagini de facebook, unde eu, desi sunt consilier local, sunt 
blocat . 
D1 Primar: Consilierul local, care spune ca addpostul pentru caini este ocupat doar la jumatate din 
capacitate? Un consilier local care stie cä adapostul de caini are doar 500 de locuri , dar noi avem 1000 de 

acesta este un consilier care cunoaste realitatea. In momentul in care spui i dezinformezi populatia, 
nu prea e corect. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Eu vin cu date concrete. 
DI Primar: Spuneti de unde aveti aceste date concrete, ca adapostul are 1000 de locuri i sunt doar 500 de 
caini? 
D1 consilier local Tamba Viorel: Am primit raspuns, am facut adrese, o sä vä aduc adresele. 
D1 primar: Acestea sunt niste aberatii i ineptii ,pe care le scrieti zilnic. 
D1 consilier local Tamba Viorel: 0 sa le pun diseard pe facebook. 
D1 primar: Punch i pe facebook, cä atat 
DI consilier Lazar: $i despre Clubul Elevilor ati scris destule aberatii. 
DI consilier local Tamba Viorel: Eu inteleg Ca acest Tamba este foarte rau. 
DI Primar: Nu, sunteti o persoand care doreste popularitatea. 
DI consilier local Tamba Viorel: Nu mi-o doresc. 
DI Primar: daca vä doriti popularitatea , o s-o aveti. Ca sã reusiti sä vä afirmati, vä luati de primar. 
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Cand faceam noi strazile din Comanesti, gabioane, diguri, cand ne ocupam de muntii cu alunecarile de 
teren, erati la gradinita in grupa intai, probabil. De asta nu stiti ce s-a facut in acest oras. Noi, acum facem 
marcaje rutiere, conform proiectului prin care s-au realizat investitiile,proiect pe fonduri europene in 
valoare de 12 milioane de euro.Acum ne aflam in faza de receptie finala a acestui proiect. Acum incheiem 
acest proiect. Va deranjeaza ca se marcheaza? 
D1 consilier Tamba: Nu, ma deranjeaza postarile pe facebook. 
D1 Primar: Sä va deranjeze postarile mincionoase pe care le faceti pe grupuri. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Fiecare persoana poate are opinii corecte sau incorecte, dar are dreptul sa 
si le exprime. 
DI Primar: Exprimati-va opiniile mincinoase pe grupurile dvs de denigrare a orasului.Acest oras nu este un 
sat cu blocuri, asa cum spune sustinatorul dvs. Comanestiul este un oras frumos. Sunteti uimiti cum de au 
crescut preturile la apartamente in orasul nostru? Daca este un sat cu blocuri, cum de au crescut preturile 
la apartamente, cum vä explicati acest lucru? 
D1 consilier local Tamba Viorel: Pentru ct orasul are potential i sunt multe locuri de munca, probabil din 
acest motiv. 
D1 Primar: Stiti cä sunt oameni din alte localitati care-si vand locuintele 	cumpa'ra in orasul Comanesti 
altele? Va dau exemple. 
Dna Rusu Lenuta: Sunt chiar si din Bucuresti, multi si-au facut mutatii in zona. 
D1 Primar: Acest fapt se intampla, fiindca orasul nostru este foarte frumos. Va fac o propunere, domnule 
Tamba. Va rog sä faceti pe un proiect European o anvelopare la un singur bloc din oras, de exemplu la 
blocul unde locuiti. 
DI consilier local Tamba Viorel: Strangem semnaturi, sunt oameni platiti care sä se ocupe. 
DI Primar: strangeti semnaturi . Daca vä puteti imagina, nu exista o scara de bloc in care oamenii sä se 
puna de acord cu anveloparea. Sunt proprietari care sunt plecati, care sunt in varsta. De exemplu, unii 
dintre cei plecati in strainatate spun cä atunci cand se vor intoarce in zona - nu vor sä mai stea la bloc si 
deci nu ii doresc sa contribuie la anvelopare cu partea lor.. Vorbim despre o scara, dar ca sä izolezi un 
bloc intreg, ai nevoie de sustinerea in totalitate a locatarilor, fiindca sunt cofinantatorii proiectului. Stiti 
treaba aceasta? 
DI consilier local Tamba Viorel: haideti sä facem prin bugetul local! 
D1 primar: Din bugetul local, doriti? 
DI consilier local Tamba Viorel: Doar izolarea, nu si restul proiectului. Sa schimbam la fata blocurile 
posomorate. 
DI Primar: Noi, acum aprobam proiecte unde trebuie sä asiguram cofinantari din bugetul local pe ban& 
rulanta. Cate proiecte am aprobat astazi? Stiti? Stiti ea toate aceste proiecte, ca sä be putem realiza, trebuie 
sä le cofinantam? Stiti ca pentru spital am apobat in consiliul local un imprumut de 121 miliarde lei? Stiti 
ca a cerut constructorul o suplimentare de 42 de miliarde? 
DI consilier local Tamba Viorel: da, stiu, am votat. 
D1 Primar: Spuneti de unde sa aducem bani sä izolam blocurile. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Nu acum, peste un an, doi. 
D1 Primar: Noi facem imprumut pe 5 ani, 7 ani! 
D1 consilier local Tamba Viorel: Noi, nu mai facem nimic 7 ani? 
D1 Primar: Da facem, dar pe fonduri europene i daca cetatenii sunt de accord in totalitate. Eu am organizat 
sedinte in toate asociatiile ca sa ii conving sà accepte sà accesam aceste fonduri europene. 
D1 consilier local Tamba Viorel: daca alta solutie nu este..... 
DI Primar: Poate exista cativa locatari, dar restul nu sunt de acord, fiindca si-au facut singuri . 
D1 consilier local Tamba Viorel: Cine le-a dat autorizatie? 
D1 Primar: . Izolatiile astea s-au facut de-a lungul timpului, nu dvs m-ati injurat tot timpul ca nu aprob, 
...acum veniti i intrebati - cine ? 
D1 consilier local Tamba Viorel: dacd puteti impune un anumit mod de a izola blocul 
D1 Primar: Ce mod? 
D1 consilier local Tamba Viorel: grosime de polistiren, culoare, puteti sä aprobati ca fiecare cetatean, cu 
avizele necesare, sa-si izoleze singuri. 
D1 Primarstiti cat costa avizele ? Still ca trebuie facut audit energetic, daea' un singur cetatean vrea sä-si 
izoleze blocul- trebuie sa faca audit energetic la tot blocul. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Unii si-au izolat singuri, cum au facut? 
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Dl Primar: Nu stiu, Ca eu nu am aprobat la nimeni. Dvs le stiti pe toate. Faceti sedinte cu locatarii...cine le-
a aprobat, vä intreb si eu. 
Dl consilier local Tamba Viorel: Cineva, verbal. 
Dl Primar: Nu ma injurati dvs cä nu aprob sa se izoleze? 
Dl consilier local Tamba Viorel. Pai aprobati sau nu aprobati. 
Dl Primar: nu aprob la nimeni sä izoleze, decal pe proiect European. Ca sä se poata izola pe proiect 
European, locatarii trebuie sa fie intr-o asociatie de proprietari . $titi cä in cartierul Zavoi nu este nicio 
asociatie de proprietari? Nu stiati! Atunci de ce vä bagati in seama cu unii i alti de prin Zavoi, Ca primarul 
nu vrea sa izoleze? De ce vä bagati in seama? 
Dl consilier local Tamba Viorel: Nu stiam cã in Zavoi nu este asociatie de proprietari. Multumesc pentru 
informatie. 
Dl Primar: Sunt multe de spus. Te deranjeaza cand vezi un asa oras frumos? Vine unul i spune-
"Comanesti in ruina". Peste tot sunt ruine nu numai la noi, dar trebuie sä le refacem. Intrebati pe facebook 
- de ce nu smulg copaceii de pe marginea drumului?! Nu-i smulg, ca au costat bath, dl Tamba! I-am lasat, 
ca nu toti s-au prins din prima, unii mai au cate un mugurel si ma uit ca la soare sä-si revina. Daca nu-si 
revin, pe cei uscati Ii vom inlocui. Dar, dvs faceti poze . Ai sadit dvs un porn ca sa vedeti cum se 
planteaza? 
Dl consilier local Tamba Viorel: da, la Ciresoaia! 
DI Primar: Este bine ca mergeti i plantati in alte locdalitati, apreciati primarii altor localitati,dar la 
Comanesti, din punctual dvs. de vedere, totul este mina. . Noi am plantat sute de hectare. A participat si 
societatea la care lucrati dvs acum, atunci dvs ati fost la plantat? 
Dl consilier local Tamba Viorel: Nu am fost. 
Dl Primar: Dvs la Comanesti unde sunteti reprezentant, nu ati plantat nici un fir de iarba. intreabd lumea 
eine a inchis pe Podei zona de acolo! Le-am spus, domnul Tamba. A venit cineva cu reclamatii - cä 
trebuie inchia zona - ca se distruge mediul, Ca lua unul o caruta de umplutura pentru temelia casei. 
Dl consilier local Tamba Viorel: Lua Kaufland i s-a facut dosar penal! 
Dl Primar: Sunteti multumit cä este inchis acolo? 
Dl consilier local Tamba Viorel: da, sunt multumit Ca nu se mai fura! 
Dl Primar: Ce se fura domnule? 
Dl consilier local Tamba Viorel: Plecau cu masinile de acolo! 
Dl Primar: Si s-a stricat asfaltul, ce furau domnule, lua cineva o caruta de umplutura? 
Dl consilier local Tamba Viorel: Disparea un deal, tineti la Comanesti oras frumos, dar Ca disparea un deal 
in orasul acesta, nu vedea nimeni? 
Dl Primar:Dl comandat, vã rog sä vä faceti sesizare cä, domnul consilier, spune ca s-a furat un deal! 
Dl consilier local Tamba Viorel: A venit garda de mediu i mi-a dat dreptate mie. Sunt furturi si trebuiesc 
oprite. Dvs. faceti ras cu mine in Consiliul local! 
Dl Primar: Nu fac ras, eu va spun ce-ati facut dvs., ca mai lua cate un amarat o caruta de balastru. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Dar nu poi sa exploatezi de uncle vrei tu, trebuie sä iei autorizatie si este 
bine, nu fun i dealul cä asa vrei tu. 
Dl Primar: Ma bucur dl Tamba ca sunteti vigilant. Faceti poze unde a aruncat cineva o roaba de gunoi, dar 
sà faceti si la cine arunca . Ls cine arunca, nu faceti poze! Sunteti un mare sustinator al mediului 
atunci, de ce nu vä duceti i s recomandati sa nu se mai arunce? 
Dl consilier local Tamba Viorel: Autoritatile trebuie sä-si faca treaba, sa fie ei vigilenti! Nu eu, consilier 
local. 
Dl Primar: Daca dvs., consilier local faceti poze, in cc calitate le faceti? 
Dl consilier local Tamba Viorel: Eu nu fac poze, ma cheama lumea...uite ma ce fac astia, ti se pare 
normal? 
Dl Primar: In ce caliate vA cheama? 
Dl consilier local Tamba Viorel: In calitate de consilier local, ca sä expun problemele in consiliul local! 
Dl Primar: In calitate de consilier local, de cc nu veniti in sedinte, si mai précis la primar, si sä-i spuneti 
CA pe o anumita strada s-a aruncat o roaba de gunoi ? Dvs. intai puneti poze peste tot si cand ajungem 
noi sA rezolvam problema , nu mai putem sa cercetam — ca sa vedem cine a aruncat. 
Dl consilier local Tamba Viorel: Acum asa fac. Am o relatie buna cu baiatul asta de la Eco Valea 
Muntelui, Ii trimit poze, imedit vine si remediaza si nu am mai facut scandal pe tema asta. Inainte nu se 
rezolva asa de rapid, acum din cauza sesizarilor mele se rezolva din cc in cc mai rapid. 
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D1 Primar: Ati intrat in normalitate. Asa se face, daca vedeti un tomberon rasturnat, sunati la firma de 
salubritate si se remediaza situatia. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Tana am ajuns la normaliatea asta, am avut multe injurii. 
D1 Primar: D1 Tamba stiti cate strazi s-au reabilitat pe proiectul unde noi refacem marcajele rutiere? 
D1 consilier local Tamba Viorel: 50% din strazi! 
D1 Primar: Nu. Stiti cati stalpi de iluminat? Stiti eke trotuare s-au facut? Stiti ate parcari? Noi facem 
receptia acum. Dvs sunteti consilier local si dati relatii la toti. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Am proiectul acasa, nu stiu cifre pe de rost. 
D1 Primar: De unde sã aveti dvs proiectul acesta cä este din 2016? 
D1 consilier local Tamba Viorel: Din HCL-urile , care sunt pe site! 
D1 Primar: Nu ati vazut ca se face receptia finala i ca marcajele pe care le facem acum - le facem pentru 
receptia finala? 
D1 consilier local Tamba Viorel: Am vazut, daca dati o dunga de var, o pozati imediat i o puneti pe 
facebook! 
D1 Primar: Am dat o dunga de var la jumatate din strazile din oras. Pand sá vine eu primar, in 14 ani, s-au 
asfaltat 2 strazi — strada 22 decembrie i strada Unirii, stiti treaba asta? 
D1 consilier local Tamba Viorel: eram la gradinita! 
D1 Primar: Erati la gradinita, dar de atunci s-au mai asfaltat vreo 60 de strazi. Daca toti primarii faceau cat 
am facut eu, nu mai aveam strazi de asfaltat. 
D1 consilier local Tamba Viorel: inainte nu erau fonduri europene! 
D1 Primar: Ba da, erau fonduri FARE, preaderare. Primarul de la Sovata a facut toata statiunea prin aceste 
fonduri. Primarul dinaintea mea a asfaltat 2 strazi. Acum dvs veniti i strigati in gura mare ca in 17 ani nu 
s-a facut nimic. Stiti cati metri de dig si gabioane s-au facut? 
D1 consilier local Tamba Viorel: Apele Romane! 
D1 Primar: Cu ce vä deranjeaza cä au facut Apele Romane, trebuia sã le facem cu bani din buzunar? in 
urma demersurilor mele s-au facut aceste lucrari de zeci de km de gabioane, zeci de km de aparari de 
maluri, toate paraiele. Dvs cand se faceau toate aceste lucrari, unde erati? 
D1 consilier local Tamba Viorel: La gradinita! 
D1 Primar: probabil daca spuneti cä nu s-a facut nimic, 17 ani nu s- a facut nimic. Toti muntii astia s-au 
plantat. S-au depus eforturi foarte man. Denigand orasul este ca si cum ti-ai denigra propria ta familie! 
DI consilier local Tamba Viorel: Eu nu denigrez orasul! Eu spun lucrurilor pe nume. 

DI Primar: Cum nu denigrati cand eu v-am spus ca adapostul de caini are 500 locuri i noi avem peste 
1000 de chini acolo. Toti tipati Ca nu prindem cainii. Dumneata cati câini ai adunat? Dl. Tomita a adunat 
semnaturi ca sä rezolvam problema câinilor, 1-am luat intr-o zi pe Tomita si 1-am dus la adapost, a lasat 
privirea in jos si a plecat vorbind singur de acolo - and a vazut Cala munca este acolo sä ingrijesti atatia 
caini. Omul scoate cainele din curte, ca nu este in stare sa ingrijeascà un caine,iar noi adunam mereu. Ii 
luam pe cei agresivi, cä nu mai facem fata. Si vine Tamba i spune cä primarul nu vrea sa rezolve 
problema cainilor. Crede cineva din said cä primarul nu vrea sä ia cainii de pe strazi? 
Foarte greu de povestit i foarte grea este realitatea. Am facut aceasta paranteza pentru cã dl Tamba s-a 
luat foarte tare de primar atunci cand a vazut ca se marcheaza strazile. Da, se marcheaza, pentru ca avem 
cc marca, and am intrat eu primar strazile erau praf, ca dupa bombardament, asa arata orasul Comanesti. 
Acum arata ca o floare. A zis Ca ar trebui facute parcari, und ar mai trebui facute, unde mai propuneti? 
D1 consilier local Tamba Viorel: In locul garajelor, la astea care le prelungim concesiunea pe preturi de 

D1 Primar: Vreti sã demoldm garajele? 
D1 consilier local Tamba Viorel: da , eu le-as demola. 
D1 Primar: In locul garajelor demolate incap acelasi numar de masini, am mai salva cateva! 
D1 consilier local Tamba Viorel: 2 masini incap! 
D1 Primar: Stiti cate garaje sunt in Comanesti? 
D1 consilier local Tamba Viorel: prea multe! 
D1 Primar: daca dvs aveati garaj, erati de acord sä va fie demolat? 
D1 consilier local Tamba Viorel: dvs aveti garaj! 
D1 Primar: da, eu am garaj! 
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D1 consilier local Tamba Viorel: probabil de asta nu vreti sä le demolati! 
D1 Primar: Nu, nu vreau pentru mine, eu nu tin masina in garaj, eu merg 24 h din 24h. Dar nu pentru mine, 
pentru cetkenii din Comanesti. Cand am facut gabioanele au venit specialitii i au spus ca sä dispara 
garajele. Aceste garaje sunt concesionate, am zis eu. Un proces cu ei dureaza 10 ani, s-ar fi pus cruce 
acelui proiect cu gabioanele. 
DI Tamba: Am propus sä facem licitatie, nu sa se plateasca niste preturi derizorii. 
D1 Primar: Licitatiile au fost facute cu multi ani in urma.. Daca vä intereseaza, pe mandatul meu nu s-a 
concesionat nici un garaj. 
D1 consilier local Tamba Viorel: dar s-au prelungit! 
D1 Primar: da, acolo sunt constructii, sunt contracte intre parti! 
DI consilier local Tamba Viorel: Nu este corect! 
DI Primar: Aveti idee care parcari s-au facut in oras? Dvs le stiti pe toate, observ! 
Vreti sä va spun eu? — 1054 de locuri de parcare - facute pe ultimul project. 
Stiti caste parcari a facut primarul dinaintea mea ?— zero parcki! 
DI consilier local Tamba Viorel: Ati spus cã faceti o parcare subteranal 
DI Primar: Promit sã o fac si pe aceasta, aveti rabdare. Am facut eforturi supraomenesti si vine unul, care 
pe vremea and noi faceam eforturi el era la grklinita, i ii dá cu parerea. Eu vä Inv* ceva, daca tot vä 
agitati sä ajungeti primar! 
D1 consilier local Tamba Viorel: Nu mai vreu, nu mai particip! 
DI Primar: Cumpkati-va un purcel i ivatati-1 sä zboare, i cand a invkat sä zboare atunci candidati, altfel 
nu aveti nicio sansa -la modul cum ganditi. Sä inchidem firma de apa i sä dam afara angajatii -Ca este 
firma de casa a primarului. Nu puneti problema ca apa este o necesitate pentru oras! 
D1 consilier local Tamba Viorel: era vorba de investitii in infrastructura de apa. 
D1 Primar: Dvs erati la gradinita cand noi faceam investitii la firma de apa. Am schimbat toate retelele de 
apa din oras. Stiti cati km de retele de apa avem noi in oras, dl Tamba? Eu zic sä vä mai ganditi cand 
scrieti ineptiile de pe facebook. Eu am mai avut discutii cu dvs in sedintele de CL i v-am rugat 
respectuos sä nu mai denigrati orasul, lasa-ti orasul asa cum este. Am muncit prea mult pentru acest oras. 
Am facut coli , strazi, spitale, toalete la targuri, etc. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Apropos de targuri, stiti cä miercurea oamenii yin sä-si plateasca taxele 
impozitele, jar salariatii din primarie sunt la targ? 
D1 Primar: Nu 
DI consilier local Tamba Viorel: Acum, stiti! 
DI Primar: De unde stiti ca nu erau in concediu acei salariati? 
DI consilier local Tamba Viorel: mi s-a comunicat! 
Dna secretar Daniela Chirila:poate erau in concediu! 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
18. Project de hotarare privind aprobarea cererii de finantare si a devizului general estimativ pentru 
proiectul „ Reabilitare si consolidare poduri peste 11111 Trotus orasul Comanesti, judetul Bacau". 

Dna Aron Mihaela: Proiectantul, in baza lucrarilor prin care urmeaza sã se faca aceste poduri, a modificat 
denumirea proiectului, astfel, vä rog sà supuneti la vot - Proiectul de hotarare privind aprobarea cererii de 
finantare si a devizului general estimativ pentru proiectul „ Reabilitare si consolidare poduri peste raul 
Trotus orasul Comanesti, judetul Bacau" sub forma: Project de hotarare privind aprobarea cererii de 
finantare si a devizului general estimativ pentru proiectul reparatii capitale a doua poduri peste raul Trotus 
- str Arinilor i str. Carpati , in orasul Comanesti, judetul Bacau. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Cel de la Asau nu este al nostru? 
D1 Primar: Acel pod este nou construit, ce vreti sá facem, sä mai facem unul langa cel actual? 
DI Tamba: Este vorba de reabilitarea podurilor! 

D1 Primar: Este pod nou, este in garantie, facem altul langa? Ne uimiti, dl Tamba! 
Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai 

sunt discutii. Se supune la vot cu propunerea dnei Aron Mihaela! Se aproba in unanimitate. 
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19. Informare privind Analiza de Evaluare a Activitatii desfasurate in trimestrul III 2021 la SPCLEP 
Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreabd dacä mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. S-a luat la cunostintd! 

20. Project de hotardre privind alegerea presedintelui de sedintd. 
D1 consilier local Laic Robert Constantin: propun presedinte de sedinta pentru urmatoarele 3 luni pe dra 
consilier local - Prisacariu Mihaela Elena. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Pre§edinte de sedinta intreabd dacd mai sunt discutii. Nu mai 
sunt discutii. Se supune la vot propunerea dl Laic Robert! Se aproba in unanimitate. 

21.Alte probleme 

21/1. Project de hotardre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „ Cre§terea 

eficientei energetice a infrastructurii de iluminat public in orasul Comanqti, judetul Bacau". 
Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de §edinta intreabd daed mai sunt 

discutii. Nu mai sunt discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Avem 2 oameni la ecarisaj cu program normal de lucru. Cand nu 

prind edinii de pe stradd, ce fac? 
D1 Primar: Ati prins vreodata un chine ca sãstiti ce implied? 
D1 consilier local Tamba Viorel: Am si eu came 
D1 Primar: Aveti dine, dar nu prea aveti grija de el. 
D1 consilier local Tamba Viorel: Cine v-a spus? 
D1 Primar: vecinii! 
Dl. Presedinte de sedintd: Dna nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrdrile §edintei de 

astazi. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

Presedinte de sedintd, 	 Secretar, 
Consilier local 	 jurist Daniela Chirilä 

Cozma Florin Ionut 

intocmit, 
insp. Tiurtiued Elena 

9 


